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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 3. december 2015 stillet følgende spørgsmål 

nr. 27 (L 67), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Finn Sø-

rensen (EL). 

 

 

Spørgsmål nr. 27: 

”Er ministeren enig i, at den høje husleje i plejeboliger kan få pensionister til at af-

vise en anvist plejebolig af økonomiske grunde? Og er ministeren enig i, at dette 

kan have helbreds- og velfærdsmæssige konsekvenser for de pågældende?” 

 

 

Endeligt svar: 

Det er vigtigt, at borgere i ældreboliger sikres ordenlige vilkår. Med indførelsen af 

loftet over den støtteberettigede husleje i ældreboliger understøttes det, at kommu-

ner og bygherrer vil have fokus på, at ældreboliger opføres omkostningseffektivt 

og drives effektivt. Regeringen vil drøfte, hvordan man sikrer tidssvarende og øko-

nomisk overkommelige ældreboliger med Kommunernes Landsforening. 

 

Lovforslaget ændrer ikke på, at boligydelsesreglerne for personer i en ældrebolig 

fortsat vil være mere gunstige end reglerne for personer i anden lejebolig, idet be-

boere i en ældrebolig ikke vil være omfattet af et loft over den maksimale udbeta-

ling af boligydelse, som ellers gælder for personer i anden lejebolig.  

 

Lovforslaget vurderes på den baggrund samlet set ikke at føre til, at ældre ikke har 

råd til at flytte i ældrebolig. 

 

Samtidig skal jeg understrege, at det er kommunerne, som har ansvaret for, at der 

etableres de plejeboliger, der lokalt er behov for.  

 

Jeg skal desuden henvise til besvarelsen af spørgsmål nr. 28 (L 67). 

 

 

Venlig hilsen 
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